
Skjernådalens Lystfiskerforening  

Generalforsamling torsdag den 27. februar 2025 kl. 19.00 

i Zpey Lodge, Ånumvej 160, 6900 Skjern. 

 

Dagsorden 

1. Valg af dirigent. 

Kenny Frost er valgt, Kenny kan konstatere at Gf er lovligt indkaldt 

Allan og Birger er valgt som stemmetællere.  

 

2. Formandens beretning. 

Bo kunne konstatere at det har været en mærkelig sæson – 2719 laks er der estimeret i 

systemet i 2024 hvilket er et fald på 64 procent ift. Rekordsæsonen 2022. 

Årsagerne kender vi ikke –  Skarv,  Klimaforandringer, opfiskning af fødefisk, russisk 

fiskeflåde som fisker vildlaks – der er mange udfordringer for den vilde laks.  

Vi starter uden kvote til sæsonstart som oplyst af SÅS. Vi håber og forventer en god 

opgang men vi ved det reelt set ikke.  

Stor usikkerhed ift. 2025 sæson må vi bare erkende.  

Sæsonen har været præget af et meget lavere fisketryk end de tidligere år.  

Der er sat 160.000 halvårs laks og 17.000 helårslaks ud. 

Det er fortsat udfordringer med udskylning af dræn. 

Hestholm sø – Søren Larsen kommer forbi og giver en update senere på aftenen.  

Alle interessenter er enige om at det skal løses, men det skal gøres rigtigt første gang 

DTU, kommune og NST er indblandet. 

Der arbejdes på højtryk for at finde en løsning.  

3p – forhandlingerne er i fuld i gang – ådalens venner er opstået og arbejder på at det 

kan blive en så god løsning som muligt.  

NST er allerede i gang med at købe lavbundsjorde på vores vand.  

Skjernådalens projektet ligges helt fremme i KBH. og der er store forhåbninger og tiltro 

det at det bliver rigtigt godt. Der bliver søgt penge fra alle mulige fonde  

600 kontroller i 2024 – 2 karantæner er der indrapporteret – 11 jan 2 tyskere.  

Torben Thinggaard er stoppet og der ledes med lys og lygte efter en ny mand til dette – 

Torben har gjort et kæmpe stykke arbejde og vi skal gerne have styr på dette ASAP – da 



det er meget vigtigt for udviklingen i åen. Indtil videre er Hugo indsat og arbejder nu 

med vandplejen ved Skjern å.  

Der er som vanligt fældet og ryddet af træer ved åen af Hans Jørgen og co, dog med 

store udfordringer pga. den høje vandstande året igennem.  

Der bliver arbejdet på at få mere fiskevand i 2025 sæsonen – vi afventer nærmere.  

3 p aftalen– svarer til et areal som fyn og Bornholm tilsammen så det er rigtigt godt for 

naturen og os alle.  

Vi ved ikke endnu om vi får en kvote for 2025 sæsonen – den er søgt, men vi ved det 

simpelthen ikke.  

Patagonia hjælper ifbm. med sæsonopstarten.  

Der snakkes om at sejle smoltene ud i 2025 

Bo slutter af med at takke alle de frivillige der hjulpet igennem sæsonen.  

 

 

 

3. Kassererens beretning og fremlæggelse af årsregnskab 2024 til godkendelse. 

Kjeld fremlagde årets regnskab. 

Vi har 289 totalt medlemmer – 4 junior – 16 ungdom – 220 senior – 49 familie medl.  

En stigning på ca. 77.000 dkk i medlemsindtægter pga. prisstigningen som blev lavet for 

2024 sæsonen.  

Kortsalg er faldet med ca. 180.000 dkk pga. den noget dårligere sæson især på vores 

vand.  

Vi afregner en til en til NST – så vi er ikke som sådan ramt økonomisk af det lavere salg 

af kort.  

Året viser et overskud godt 56.000 Dkk godt hjulpet på vej af vores aktier i Skjern bank ( 

kursregulering i plus på 27.000 dkk)  

Regnskabet af er godkendt af Birger og Svend Aage har godkendt regnskabet.  

Der blev spurgt til det store  fald i web omk. På ca. 70 procent  det er fordi vi er på DSF´s  

– webløsning.  

 

4. Forslag til kommende års budget, herunder fastsættelse af næste års kontingenter. 

Der er budgetteret med en lille stigning for 2025 sæsonen i indtægter og derfor også 

tilsvarende høje omkostninger.  

Ellers ikke nogen betydelige ændringer og et budgetteret overskud på ca. 23.000 dkk  

Der blev spurgt til om en evt. nulkvote kan have indflydelse på 2025 – da vores 

indtægter og omkostninger følges ad, kommer det ikke til at have nogen betydning for 

foreningen.  

Budgettet er godkendt.  

Bestyrelsen foreslår at vi ikke ændrer vores kontingent for 2026. 



Der blev spurgt til om det er nødvendigt med den høje egenkapital og Kjeld kunne 

forklare det er det,  da vi afregner løbende til NST igennem sæsonen.  

Budgettet er godkendt.  

 

 

5. Orientering fra udvalgene: vandpleje-, junior- og kontroludvalg. 

Søren Larsen er ankommet for at informere omkring problematikken omkring  

Hestholm sø. 75 procent af åen løber igennem søen ud fra de målinger der er lavet i 

2024.  Det er muligt at laksene svømmer ind igennem søen når de ankommer til åen.  

Der har lagt sig imellem 60- 100 cm sand på bunden Kyvling til Lønborg bro siden 

starten – der kan findes mere uddybende information på SÅS hjemmeside  

 

 

6. Behandling af indkomne forslag.  

Ingen forslag er indkommet  

 

7. Valg af formand. Formanden er ikke på valg i ulige årstal. 

Ikke på valg.  

 

8. Valg af kasserer. På valg: Kjeld Risbjerg Nielsen. 

Kjeld er genvalgt.  

 

9. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

På valg: Per K. Pedersen, Martin Skelmose og Morten Kolster Vendelbo. 

Morten Kolster Vendelbo ønsker ikke genvalg. 

Per K og Martin er genvalgt.  

Allan bloch er valgt til bestyrelsen.  

 

10.  Valg af 1 af 2 revisorer. På valg: Svend Aage Mortensen. Ønsker ikke genvalg. 

Flemming er valgt.  

 

11.  Valg af revisor suppleant. 

Per Ottosen er valgt.  

 

12.  Eventuelt. 

Kenny fortalte om det nye store mærkningsprojekt der skal løbe af staben i 2025 med 

stor begejstring – der følger mere info snarligt.  

 



 

Forretningsorden for afholdelse af generalforsamling 

i Skjernådalens Lystfiskerforening. 

1. Formanden byder velkommen og forestår valget af dirigent.  Denne må ikke være medlem af, eller på valg til 
foreningens bestyrelse.  Dirigenten må ikke selv have forslag på dagsordenen. 

 

2. Dirigenten konstaterer om generalforsamlingen er rettidig indkaldt og beslutningsdygtig. 
Er generalforsamlingen ikke lovligt indkaldt, skal hele generalforsamlingen godkende gennemførelsen af 

generalforsamlingen, for at denne kan erklæres gyldig. 

Dirigenten fremlægger og beder om godkendelse af forretningsordenen. 

 

3. Der vælges 2 stemmetællere blandt deltagerne. 
 

4.   Dirigenten oplæser dagsordenens punkter, og spørger til indvendinger eller ændringer. 

      Derefter erklæres dagsordenen for godkendt for generalforsamlingen. 

 

5.    Dirigenten afholder generalforsamlingen i henhold til forretningsordenen og vedtægterne. 

Ordet tildeles ved håndsoprækning i rækkefølge. 

Dirigenten kan vælge at springe i talerækken, hvis det er logisk for behandlingen af emnet. 

Man kan kun få ordet i forhold til det behandlede punkt på dagsordenen. 

 

            Hvis man ikke mener at generalforsamlingen bliver afviklet korrekt, beder man om ordet til  

            forretningsordenen og fremfører sin indsigelse. 

 

6.   Alle valg foregår ved håndsoprækning og almindelig stemmeflerhed undtaget: 

       1. Personvalg, som foregår skriftlig ved almindelig stemmeflerhed. 

       2. Valg og beslutninger der ifølge vedtægterne kræver andet end almindelig stemmeflerhed. 

 

7.    Dirigenten indlægger pauser efter behov. 

 

8.    Dirigenten kan beslutte at begrænse taletid og antal af indlæg og kommentarer til de enkelte punkter på 

dagsordenen. 


